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Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråds sammanträde 2006-03-13 
 
Justeras 2006-03-15 
 
 
 
………………………………… ………………………………….. 
Sven Ingvar Larsson  Ingrid Stockman  
 
Närvarande ledamöter SPF Sven-Ingvar Larsson 
  SPF Clas Hagwall 
  SPF Jutta Askergren 
  SPF Margareta Thörnblom 
  PRO Ingrid Stockman 
 
Närvarande ersättare SPF Rune Hasp 

SPF Yvonne Wendt 
  SPF Ulla Löfberg 
  PRO Anita Lundin 
   
 
Föredragande tjänstemän: Marianne Snell, Gunvor Jansson samt Ann-Christine Thelander 
under § 9-11 och Anders Lindgren Kultur och Miljö under § 12.   
 
Från handikapprådet deltog Agneta Mbuyamba, Per-Ola Larsson, Ulf Lettermark samt 
Solveig Blid från Socialtjänsten och Riita-Leena Karlsson, stadens funktionshinders-
ombudsma, samtliga  under §§ 9-11. 
 
Från fastighets- och saluhallskontoret deltog Lena Karlsson, Jenny Skagstedt samt John 
Engstrand från Stadion arkitektkontor § 11. 
 
§ 1. Val av protokolljusterare 
Stadsdelsnämndens pensionärsråd beslutar att Sven Ingvar Larsson och Ingrid Stockman att 
att justera dagens protokoll. 
 
§ 2.  Tid för protokolljustering 
Stadsdelsnämndens pensionärsråd beslutar att protokollet ska justeras den 15 mars 2006 
 kl. 9.00.  
 
§ 3. Föregående sammanträdesprotokoll 

• Kleo – pensionärsrådet framför att projektet bör systematisera de rutiner som finns för 
att skapa hjälp och stöd vid genomförandet. 

• Pensionärsrådet vill att lokalintendenten bjuds in för att informera om hyressättningen 
inom särskilda boendeformer. 

Efter genomgång beslutar pensionärsrådet att lägga protokollet från 2006-02-06 till 
handlingarna. 
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§ 4. Information från kommunala pensionärsrådet 
De riktlinjer för brukarråd som antagits av Östermalms stadsdelsnämnd har delgivits 
kommunala pensionärsrådet. Efter genomgång lades kommunala pensionärsrådets protokoll 
1/2006 till handlingarna. 
 
Ordföranden informerade om att pensionärsrådet vid sammanträdet den 6 mars behandlat 
SLK:s tjänsteutlåtande med förslag om fortsatt nedläggning av servicehusen och att 
kommunala pensionärsrådet inte ställt sig bakom det förslaget. 
 
Enligt Marianne Snell planeras inte nedläggning av de återstående servicehusplatserna som 
finns på Östermalm. 
 
§ 5. Rapport från äldreboendena 

• Från Kattrumpstullen i stort sett en positiv rapport. 
• På det senaste förtroenderådet på Körsbärsgården var det endast fyra personer 

närvarande. 
• Vid det senaste förtroenderådet på Dianagården var Vilhelmina Hoffman inbjuden att 

föreläsa – mycket bra. 
• Ingrid Stockman har läst Attendos anbud på Linnégården och anser att det är bra. 

 
§ 6. Val av representant i upphandlingsfrågor 
Stadsdelsnämndens pensionärsråd utser Clas Hagwall som sin representant i upphandlings-
frågor inom äldreomsorgen. Om upphandlingen avser ett särskilt boende ska också resp 
kontaktperson involveras i upphandlingsprocessen. 
 
§ 7. Förlängning av avtal avseende måltider 
Stadsdelsnämndens pensionärsråd har inga invändningar mot förslaget. 
 
§ 8. Planärende rörande Kampementsbacken 2 och 3 
Anders Lindgren redovisar stadsbyggnadskontorets förslag till detaljplan, som innebär att tre 
hus om totalt 50 lägenheter föreslås byggas i nära anslutning till Rio servicehus och Gärdets 
äldreboende. Eftersom förslaget kommer att få negativa konsekvenser, bl a mindre ljusinsläpp 
till äldreboendena, kommer förvaltningen inte att ställa sig inte bakom förslaget. Pensionärs- 
rådet stödjer förvaltningens förslag. 
 
§ 9. Snöröjning 
Stadsdelsnämndens pensionärsråd anser att snöröjningen varit undermålig, särskilt betr 
isbeläggning och halka. Specifika klagomål kan framföras till Driftscentralen tel 51 00 00. 
 
§ 10. Samverkan mellan handikappråd och pensionärsråd 
Riita-Leena Karlsson, stadens funktionshinderombudsman, redogjorde för det moderna 
synsättet på funktionshindrade som genomsyrar landets och stadens handikappolitik. I alla 
sektorer ska funktionshinderaspekten tas med, allt ska fungera för alla. I staden finns flera 
gemensamma inriktningsmål för äldreomsorg och handikappomsorg,  t ex tillgänglighets-
frågor och diskrimineringsfrågor. Stockholms läns landsting har eget handikappråd. Mellan 
kommunens och landstingets handikappråd finns inte något organiserat samarbete. 
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Pensionärsrådet arbetar med frågor som rör personer över 65 år, medan handikappråden i 
huvudsak bereder frågor som rör personer under 65 år. Frågor kring vissa funktionshinder 
bereds i handikapprådet oavsett ålder, såsom t.ex. utvecklingsstörning, där special-
kompetensen finns inom handikappråden. LSS-lagstiftningen gäller för alla åldrar, t.ex. vid 
ledsagning, gruppbostäder, kontaktperson m.m. Råden ska arbeta strukturellt, inte med 
individuella frågor. 
 
Handikapprådet vill särskilt lyfta upp frågan om heminstruktörer, t ex är 80 % av alla 
synskadade 65 år och äldre. Det kan också vara lätt att förväxla psykisk sjukdom med 
demens, men äldreomsorgen köper särskilda platser för äldre med åldersdepression. Även 
snöröjning är en gemensam fråga att driva, se § 9.  
 
Handikapprådet bör ”närma sig” pensionärsrådet och lämna över frågor som rör äldre. 
Pensionärsrådet kan rådfråga handikapprådet i frågor gällande funktionshinder, där de innehar 
specialkompetens. Ordförandena i de båda råden bör konferera med varandra och ett steg att 
närma sig varandra är att utväxla dagordning för att uppmärksamma gemensamma frågor. 
 
§ 11. Ombyggnad av Gärdets äldreboende 
Representanter från fastighets- och saluhallskontoret liksom från arkitektkontoret redovisade 
förslag till ombyggnad av Gärdets äldreboende för handikapp- och pensionärsrådet. Inom 
fastigheten kommer att finnas 88+6 lägenheter, de sistnämnda är tänkta att disponeras av 
Socialtjänsten. Huruvida landstinget kommer att ha lokaler i fastigheten är inte klart. Inbjudan 
att se en visningslägenhet den 5 april kommer. 
 
§ 12. Verksamhetsplan för Kampementets äldreboende 
Pensionärsrådet saknar Väntjänst´s medverkan i verksamheten samt att inte läkemedels-
genomgång finns med. I övrigt lägger pensionärsrådet VP till handlingarna. 
 
§ 13. SPR:s verksamhetsberättelse 2005 
Pensionärsrådets verksamhetsberättelse för 2005 bilägges protokollet, bilaga 1. 
 
§ 14. Underlag till budget 2007 och inriktning för 2008 och 2009 
Pensionärsrådet ställer frågan om hur många avslag som givits rörande särskilt boende under 
2005 samt hur många av de köpta platserna som finns inom Norrmalm och Kungsholmen. 
Förvaltningen återkommer. Samverkan med landstinget behöver fortsätta att utvecklas. I 
övrigt lägger pensionärsrådet tjänsteutlåtandet till handlingarna. 
 
§ 15. Checklista 
En arbetsgrupp inom pensionärsrådet har utarbetat en checklista för hemtjänstinsatser,  
bilaga 2. Stadsledningskontoret kommer att göra en översyn av riktlinjer för bistånds-
handläggning och ordföranden kommer också att lämna checklistan dit. 
 
 
 
Gunvor Jansson 
sekreterare 
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